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OR.0022.192.2022 

 

Protokół Nr 192/2022 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Rypinie 

z dnia 30 marca 2022 r. 

 

Osoby uczestniczące: 

Jarosław Sochacki - Starosta Rypiński 

Piotr Czarnecki - Wicestarosta Rypiński 

Monika Kalinowska - Członek Zarządu 

Piotr Makowski - Członek Zarządu 

Paweł Sobierajski - Członek Zarządu 

Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu 

Aleksandra Błaszczak – Sekretarz Powiatu 

 

oraz 

Monika Rębacz – Główna Księgowa SP ZOZ w Rypinie 

Marek Bruzdowicz – Dyrektor ds. Medycznych SP ZOZ w Rypinie 

Tomasz Sugalski – Kierownik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i 

Nieruchomości. Geodeta Powiatowy 

Paweł Grzybowski – Burmistrz Miasta Rypina 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie: 

a) przyjęcie porządku obrad, 

b) przyjęcie protokołu. 

2. Omówienie aktualnej sytuacji finansowej SP ZOZ w Rypinie. 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał. 

4. Prośby i wnioski mieszkańców. 

5. Omówienie spraw bieżących. 

6. Zakończenie. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 8.15 Przewodniczący Zarządu Powiatu Starosta 

Rypiński Jarosław Sochacki witając zebranych członków oraz wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu. Zaproponowany porządek obrad przyjęto bez uwag. Protokół z poprzedniego 

posiedzenia Zarządu nr 191/2022 przyjęto bez uwag. 

 

Ad. 2  

Starosta poprosił o przedstawienie bieżącej sytuacji finansowej SP ZOZ w Rypinie. 

Pani Monika Rębacz przedstawiła szczegółowo bieżącą sytuację finansową SP ZOZ i 

powiedziała, że luty zamknął się stratą w wysokości 879.000,45 zł.   Zobowiązania z tytułu 
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dostaw i usług wynoszą 5.976.077 zł, a wymagalne z tych zobowiązań to 1.828.596 zł, 

zobowiązania z tytułu kredytów i pożyczek to 3.300.000 zł, w tym 1.900.000 zł stanowią 

pożyczki udzielone przez Starostwo, a 1.400.000 zł to kredyt z banku BGK, zobowiązanie z 

tytułu leasingu finansowego tj. 169.427 zł, z tytułu podatków i ubezpieczeń społecznych 

1.661.706 zł, z tytułu wynagrodzeń 1.406.316 zł, z tytułu pozostałych zobowiązań, czyli 

gwarancji, poręczeń 155.879 zł, zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych tj. 590.881 zł. 

Łącznie poziom zobowiązań wynosi 13.260.286 zł, należności z tytułu dostaw i usług to 

4.443.360 zł, w tym wymagalne należności stanowią 131.522 zł. Środki zgromadzone na 

rachunkach i kasie na dzień 28 lutego 2022 roku wynoszą 1.076.992 zł. Omawiając bieżącą 

sytuację finansową należy wziąć pod uwagę, również dokonany zwrot 523.814,73 zł do Urzędu 

Marszałkowskiego z tytułu rozwiązania umowy o dofinansowanie projektu „Budowa oddziału 

rehabilitacji kardiologicznej z przychodnią AOS i POZ oraz modernizacja oddziału 

dziecięcego”, projekt z 2017 r. i SP ZOZ dokonał zwrotu i zastąpił wnioskiem o umorzenie 

odsetek, które wynoszą 151.117 zł. Do rozliczenia pozostaje kwestia poniesionych wydatków 

w związku z inwestycją. Część zaplanowanych zadań udało się zrealizować, ale część 

dotyczącą rehabilitacji kardiologicznej należy uznać za inwestycję zamieszaną, co obciąży 

wynik finansowy roku 2021. Podpisanie umowy dotyczącej nowego projektu w sprawie 

rozbudowy oddziału rehabilitacji będzie możliwe po rozliczeniu rozwiązanej umowy i w tym 

momencie szpital oczekuje na decyzję w sprawie umorzenia odsetek. SP ZOZ otrzymał 

pozytywną decyzję przyznającą kwotę 100 tyś. zł na rozbudowę infrastruktury z 

wykorzystaniem wybranego zbiornika tlenu. Inwestycja będzie polegała na doprowadzeniu 

instalacji tlenowej do Zakładu Opiekuńczo - Leczniczego oraz oddziału powiatowego. Środki 

zostaną przekazane przez Wojewodę z Ministerstwa Zdrowia z Funduszu Przeciwdziałania 

COVID 19. Z tego samego funduszu przyznano również kwotę 1.000.150 zł na zakup nowego 

tomografu komputerowego. W ostatnim czasie SP ZOZ złożył wniosek do Ministra Finansów 

na przystosowanie przychodni POZ na potrzeby osób niepełnosprawnych i kwota o jaką 

wnioskuje SP ZOZ wynosi 641 tyś. zł. Rypiński szpital jest także w trakcie przygotowywania 

wniosku do Ministra Zdrowia o przystosowanie szpitala również, na potrzeby osób 

niepełnosprawnych. Pula do wykorzystania wynosi 2 mln zł. 

Starosta poprosił o omówienie sprawozdania za 2021 rok. 

Pani Monika Rębacz powiedziała, że w kwestii tego sprawozdania został stworzony plan 

wykonania finansowego i to było zamknięcie na ten moment. Natomiast cały czas trwają 

przeliczenia NFZ i ostateczne sprawozdanie będzie wyglądało nieco inaczej. 

Starosta powiedział, że dobrą opcją byłoby wystąpienie do NFZ, bo powiat też ma terminy 

których musi się trzymać, a w szpitalu co roku trwają rozliczenia i końca nie widać, a w takiej 

sytuacji szpital powinien mieć inną procedurę rozliczeń. 

Pani Monika Rębacz przyznała rację i powiedziała, że te terminy rozliczeń faktycznie się nie 

pokrywają. 

Starosta powiedział, że Pani Skarbnik przygotowuje sprawozdania ze wszystkich jednostek, a 

przy szpitalu zaczyna się wszystko robić pod górkę.  

Pani Monika Rębacz powiedziała, że później jeszcze wchodzi biegły i wszystko zmienia. 

Skarbnik powiedziała, że jako powiat podczas tworzenia bilansu Starostwa przyjęte jest w 

odpowiednich regulaminach, że dokumenty które wpłyną do danego dnia są jeszcze brane pod 



3 

uwagę do starego roku, natomiast wszystko co wpłynie po danym dniu liczy się do następnego 

roku.  

Pani Monika Rębacz poinformowała, że ustawodawca przesunął termin na wykonanie 

sprawozdania dla szpitali o miesiąc, a dla pozostałych jednostek o trzy miesiące. Główna 

Księgowa SP ZOZ powiedziała, że koszty zamknęły się w wysokości 58.431.918,36 zł, co 

stanowiło 103% w stosunku do planu finansowego wyjściowego. Plan finansowy w zakresie 

ponoszonych kosztów uwzględnia potrzeby SP ZOZ-u w zakresie zabezpieczenia 

podstawowych potrzeb dla prawidłowego funkcjonowania jednostki i wykonywania zadań 

statutowych w zakresie świadczonych usług medycznych. Wartość poniesionych kosztów w 

roku 2021 zostały wykonane dokładnie w 103,44% do zaplanowanych wszystkich kosztów na 

cały rok 2021. SP ZOZ świadczy usługi medyczne pacjentom w zakresie podstawowej opieki 

zdrowotnej, podstawowego zabezpieczenia szpitalnego, leczenia szpitalnego w zakresie 

ortopedii, zabiegu protezoplastyki, chirurgii jednego dnia, specjalistycznej opieki medycznej, 

ratownictwa medycznego, opieki długoterminowej, opieki paliatywno-hospicyjnej, 

stomatologii, psychiatrii i replikacji. Zakres tych usług określa kontrakt podpisany z NFZ. W 

związku z trwającą pandemią kontrakt na 2021 rok został aneksowany przez NFZ do 31 grudnia 

2021 roku. Wartość poszczególnych zakresów umów została ustalona na bazie kontraktu z 2020 

roku, gdy cena ta nie została zmieniona co się narażało do wysokich kosztów na rynku 

medycznym jest powodem wygenerowania dużej straty. Wykonane świadczenia medyczne w 

zakresie ortopedii jak i zabiegach zaćmy zostały przez NFZ uznane na zwiększenie limitów i 

zostały zapłacone w całości. Wraz z szalejącą pandemią w okresie IV kwartału 2021 roku, 

niepokojąco postępująca inflacja spowodowała rażący wzrost cen na rynku. Zmiana planu 

finansowego od 1 października 2021 roku prezentuje, iż było to trudne do przewidzenia i że 

będzie to miało taki wpływ na wygenerowanie kosztów szpitala. Realizowany kontrakt z NFZ 

został wykonany w 95% w zakresie z podstawowego zabezpieczenia szpitalnego, który jest 

głównym zakresem całego szpitala. Wszystkie umowy zostały po raz kolejny na 2022 rok 

ponownie aneksowane. Szpital oczekuje, że od 1 lipca 2022 roku będzie w nowym kształcenie 

umów i poziom przychodów będzie adekwatny do kosztów jakie generują szpitale w związku 

z sytuacją cen na rynku. Wykonanie poszczególnych kosztów do zadań założeń planu 

finansowego przedstawia się następująco: amortyzacja- wykonanie 2.876.567,24 zł i to jest 

98% planu. Materiały- wykonanie 7.700.599,22 zł to jest 108% planu finansowego. Energia 

energetyczna i cieplna- wykonanie 923.171,18 zł i to jest 106% planu finansowego. Usługi 

obce- 21.124.893,05 zł i to stanowi 105% planu. Koszty wynagrodzeń 21.109.742,64 zł - 

100,98 %. Składki ZUS i świadczenia pracownicze 4.220.585,27 zł to 99% planu. Podatki i 

opłaty 125.346,57 zł - 91% planu. Pozostałe koszty rodzajowe 156.672,26 zł – 90%.  Koszty 

finansowe poniesione w 2021 roku wynoszą 86.945,74 zł i dotyczą odsetek od leasingu 

finansowego, odsetek od udzielonego kredytu przez bank BGK, odsetek od przeterminowanych 

zobowiązań z tytułu dostaw i usług, odsetek bankowych, odsetek budżetowych i odsetek 

umorzonych kontrahentom. Pozostałe koszty operacyjne poniesione w 2021 roku to kwota 

91.834, 31 zł i uwzględnia się w to koszty procesowe, koszty przeterminowanych leków oraz 

uszkodzonych opakowań, korekty stanów magazynowych z tytułu rozchodów leków, koszty 

przeprowadzenia postępowania inwestycyjnego i koszty sądowe za nieterminowe opłacanie 

faktur. Poziom poniesionych kosztów jest pochodną ilości świadczonych usług medycznych. 
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Koszty rodzajowe w układzie podmiotowo - przedmiotowym przedstawiają się następująco: 

koszty bezpośrednie 43.954.517,01 zł i wynosi to 75,52% wszystkich kosztów, a koszty 

pośrednie to kwota 14.259.59,30 zł i jest to 24,48% ogółu. Kwota przychodu w planie 

finansowym SP ZOZ zaplanowano w wysokości 51.391.688,98 zł i zostały zrealizowane na 

poziomie wyższym co stanowi 107,25 % planu wyjściowego zrealizowanym na poziomie 

55.119.293,45 zł. Przychody pozostałej działalności medycznej wynoszą 1.698.606,08 zł. Na 

przychody w tym zakresie składają się przychody z odpłatnie realizowanych świadczeń 

medycznych na rzecz pacjentów, poradni medycyny pracy i wykonano tutaj 237.245,59 zł i 

stanowi to 112% planu finansowego. Badań diagnostycznych i laboratoryjnych, tomografii 

komputerowej, USG, badań mammograficznych, echo serca i są to przychody w wysokości 

451.287,24 zł co stanowi 101% planu wyjściowego. Na wielkość uzyskanych przychodów 

medycznych składają się również niektóre przychody w Zakładzie Opiekuńczo- Leczniczym w 

wysokości 379.570,74 zł co stanowi 102% zaplanowanych przychodów. Pozostałe usługi 

medyczne w kwocie 88.993,07 zł dotyczą badań osób zatrzymanych przez policję, znaczenie 

nieubezpieczonych i stanowi to 88,99% planu na cały rok 2021. Pozostałe przychody z tytułu 

realizacji rezydentury lekarzy wynoszą 541.489,52 zł i dotyczą rozliczenia umów lekarzy 

zawartych z Ministerstwem Zdrowia. Przychody z działalności w zakresie gospodarki 

nieruchomościami z umów dzierżawnych pomieszczeń i urządzeń stanowią łącznie kwotę 

405.872,57 zł i osiągnięto ich poziom w wysokości 92% w stosunku do planu wyjściowego. 

Przychody zasobów mieszkaniowych,  prosektorium uzyskano w wysokości 43.901,96 zł i 

zostało to zrealizowane w 95% w stosunku do planu wyjściowego. Usługi sterylizacji 

wygenerowały przychód w wysokości 434.935,87 zł i stanowi to 96% zakładanych 

przychodów.  

SP ZOZ osiągnął w 2021 roku przychody z realizacji profilaktycznych programów 

zdrowotnych na kwotę 69.192 zł. Przychody finansowe w 2021 roku osiągnięto w wysokości 

89,22 zł i stanowi to 17% w stosunku do planu finansowego. Najpierw rozkładają się odsetki 

uzyskane od przeterminowanych należności. Poziom przychodów i poziom poniesionych 

kosztów generuje ujemny wynik finansowy w postaci straty w wysokości 1.030.879,41 zł. Do 

końcowego wyniku należy doliczyć kwotę 542.251,11 zł i o tyle wzrosło wyliczenie rezerw z 

tytułu świadczeń pracowniczych. Końcowy wynik finansowy wynosi 1.573.130,52 zł, ale on 

ulegnie jeszcze zmianie. 

Pan Paweł Sobierajski powiedział, że tak jak wspomniała Pani Rębacz koszty ortopedii i zaćmy 

zostały w 100% zapłacone i zapytał: co z pozostałymi oddziałami? 

Pani Monika Rębacz powiedziała, że one również są rozliczone.  

Pan Paweł Sobierajski powiedział, że w takim razie wszystko jest rozliczone. Pan Sobierajski 

dodał, iż obawia się o płynność finansową i czy można mówić, że ta płynność jest i czy szpital 

jest w stanie uregulować swoje zobowiązania. 

Pani Monika Rębacz odpowiedziała, że jest coraz trudniej. Szpital wspomógł się kredytem w 

banku PKO w wysokości 500 tyś. zł i został on już uruchomiony.   

Pan Paweł Sobierajski zapytał: czy osoby reprezentujące szpital wiedzą skąd te pieniądze 

pozyskają do wywiązania się? 
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Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że szpital poniósł koszt modernizacji oddziału 

położniczego na potrzeby ortopedii. W chwili podpisania umowy z Marszałkiem nastąpi 

refundacja tych kosztów. 

Pani Monika Rębacz powiedziała, że szpital w 2020 roku zainwestował w sprzęt i to również 

był projekt z Urzędu Marszałkowskiego na wyposażenie szpitali w związku z COVID-19 i 

szpital poniósł 455 tyś. zł, ale ta kwota oczekuje na zwrot.  

Pan Paweł Sobierajski stwierdził, że w takiej sytuacji szpital zachowa swoją płynność 

finansową.  

Starosta obawia się czy szpital podoła rozbudowie oddziału rehabilitacyjnego,  z uwagi na to 

co dzieje się na rynku budowlanym. Kwota która została zaplanowana w 2021 roku na tę chwilę 

wymaga większego wkładu nawet o 40%.  

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że jest to duży problem.  

Pan Jarosław Sochacki poinformował, że rozmawiał wczoraj z przedstawicielem firmy 

Wiksbud i chcą oni zakończyć inwestycje rozpoczęte bez zaczynania następnych, ponieważ 

ceny materiałów drastycznie wzrosły i nikt nie wie, kiedy te ceny zaczną się normować lub 

zaczną rosnąć jeszcze bardziej. 

Pan Marek Bruzdowicz powiedział, że inwestycja rozbudowy oddziału rehabilitacji wynosi 4,6 

mln zł, a 95 % kosztów pokrywa Urząd Marszałkowski, a 5% rypiński szpital. Pan Bruzdowicz 

dodał, że trzeba zadać sobie pytanie czy szpital stać na zaniechanie inwestycji, w której trzeba 

będzie dołożyć 500 tyś. zł lub nawet 1 mln zł.  

Starosta zapytał: skąd miałyby zostać pozyskane te środki? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że tego jeszcze nie wie i dodał, że jest to ostatnia szansa 

na wykonanie tego zadania, więc trzeba stanąć na wysokości tego zadania. Trzeba 

wygenerować sobie priorytety, a w tym projekcie jest kilka elementów takich jak ortopedia, ale 

i również zakupy sprzętów i być może trzeba będzie zrezygnować z kilku elementów, ale Pan 

Bruzdowicz podkreśla, że nie jest wiadomo czy będzie można tego dokonać. Tak jak sam mówi 

najważniejsza jest rehabilitacja.  

Starosta zapytał: czy jest to roczna inwestycja? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że do końca 2023 roku trzeba będzie się rozliczyć.  

Starosta powiedział, że skoro jest to inwestycja dwuletnia to w umowie będzie waloryzacja.  

Skarbnik zapytała: czy umowa będzie obejmowała okres dłuższy niż 12 miesięcy? 

Pan Marek Bruzdowicz powiedział, że sama realizacja inwestycji nie.  

Starosta zapytał: ile to wynosi metrów? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że około 600 m. 

Starosta powiedział, że czym dłużej Urząd Marszałkowski będzie zwlekał tym gorzej.  

Pani Monika  Rębacz powiedziała, że teraz Urząd Marszałkowski założył taki plan, że szpital 

najpierw musi rozliczyć stary projekt i po tym rozliczeniu, będzie można dopiero podpisać 

nową umowę. Teraz szpital czeka na decyzję odnośnie umorzenia odsetek. 

Skarbnik powiedziała, że powiatowi się to udało, ale trzeba było czekać rok. 

Starosta poruszył temat oddziału wewnętrznego i zapytał Pana Bruzdowicza czy sytuacja na 

tym oddziale uległa poprawie? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że sytuacja cały czas jest napięta, ciągle brakuje osób do 

pracy. W tej chwili szpital rypiński przygotowuje wniosek o zatrudnienie lekarzy z Ukrainy.  
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Starosta powiedział, że rozmawiał wraz Członkami Zarządu o szpitalu w Lipnie i tam również 

pracują Ukraińcy, ale nie z powodu konfliktu rosyjsko-ukraińskiego, tylko zostali oni 

zatrudnieni już wcześniej. Ustawa odnośnie pracy lekarzy i pielęgniarek z Ukrainy w polskich 

szpitalach jeszcze nie została uregulowana.  Starosta proponuje, żeby wyjść przez jakąś firmę i 

ściągać takie osoby do pracy.  

Pan Marek Bruzdowicz powiedział, że błąd polega na tym, iż szpital nie ciągnie zadań 

systemowych. Jeśli jest mniej lekarzy niż wynika to z miejsc pracy, to tę ilość miejsc pracy 

należy ograniczyć, aby nie wyniszczać ekonomicznie szpitala. 

Starosta zapytał: jaka jest strata za 2021 rok? 

Pani Monika Rębacz powiedziała, że obecnie jest to 1.500.000 zł, ale ta liczba ulegnie zmianie 

i będzie wyższa prawdopodobnie o 200 tyś. zł. 

Pani Monika Rębacz powiedziała, że amortyzacja nie jest na tym poziomie na którym powinna 

być.  

Pan Paweł Sobierajski zapytał: jakiej wysokości jest amortyzacja? 

Pani Monika Rębacz odpowiedziała, że amortyzacja wynosi 1.800.000 zł.  

Pan Paweł Sobierajski powiedział, że chciałby rozwinąć temat lekarzy z Ukrainy. 

Pan Marek Bruzdowicz powiedział, że ci lekarze nie rozwiązaliby problemów szpitala, 

ponieważ dopóki nie dostaną oni prawa polskiego do wykonywania pracy to nie mogą 

pracować jako lekarze i pielęgniarki.  

Starosta zapytał: na jakiej zasadzie funkcjonują ci lekarze w Lipnie? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że nie jest to uregulowane w żaden formalny sposób. Są 

oni zatrudnieni jako pracownik bezosobowy. Oni mają swoje dokumenty potwierdzające 

ukończenie uczelni wyższej na terenie Ukrainy, ale nie mogą tu być wykazani do NFZ jako 

lekarze ani nie mogą być samodzielnie występować na jakimkolwiek stanowisku, tylko są 

asystentami oddziału.  

Pan Paweł Sobierajski zapytał: w jaki sposób są oni przydatni dla szpitala? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że taki pracownik bierze czynny udział w badaniu 

pacjenta, diagnozowaniu pacjenta,  obróbce całej dokumentacji medycznej wewnątrz oddziału, 

ale nie może on podpisać tej dokumentacji.  

Sekretarz zapytała: czy taki pracownik może odbywać samodzielny dyżur? 

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że nie, ale może być na takim dyżurze jako stażysta i 

jako osoba która jest po prostu obok lekarza.  

Pani Monika Kalinowska zapytała: ile trwa taka procedura uprawniająca lekarzy z Ukrainy do 

pracy jako lekarzy i pielęgniarki w Polsce?  

Pan Marek Bruzdowicz odpowiedział, że około 2 lat. 

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że na początku kadencji był poruszany ten temat i gdyby 

zarządzający rozpatrzyli to wcześniej to teraz ci lekarze mogliby wykonywać swój zawód.  

Pan Marek Bruzdowicz powiedział, że mimo wszystko to, że dany lekarz jest w Polsce nie 

znaczy, że może podjąć tę procedurę, ponieważ musi też przejść wstępne egzaminy.  

Dyrektor ds. Medycznych SP ZOZ w Rypinie podkreśla, że tych osób wcześniej nie było na 

rynku pracy, a to że ci lekarze pojawili się w Lipnie jest zasługą jednego lekarza, który przeniósł 

się z innego szpitala, do tego w Lipnie i sprowadził ze sobą resztę Ukraińców.  
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Pani Monika Kalinowska powiedziała, że świat wcale nie jest taki duży i można próbować 

ściągnąć jedną osobę, żeby za nią poszło 11 pozostałych.  

Pan Paweł Sobierajski poinformował, iż rozmawiał z dyrektorem szpitala w Lipnie, który 

bardzo dobrze wypowiadał się o Panu Bruzdowiczu. Pan Sobierajski dodał, że ciekawym 

pomysłem są te firmy i agencje, które zajmują się pozyskaniem tych lekarzy, chociaż to też 

zależy jak będzie skonstruowana umowa. W momencie w którym lekarz odejdzie z jakiś 

powodów ze szpitala, to oni są zobowiązani zastąpieniem tego lekarza następnym. Tam pracuje 

obsługa prawna, która zabezpiecza szpital pod względem prawnym. Jest to ta sama kancelaria, 

która obsługuje MPEC i Pan Sobierajski podkreśla, że dysponuje kontaktami w tym zakresie i 

jest do dyspozycji w tym zakresie, jeśli nadejdzie taka potrzeba.  

Pan Marek Bruzdowicz powiedział, że na dzień dzisiejszy szpital w Lipnie ma tylko koszty 

związane z tą sytuacją.  

Pan Paweł Sobierajski podkreślił, że rozumie jak to wygląda, ale jest jednak za tym aby 

pochylić się nad tą sprawą w przyszłości.  

 

Ad. 3 

      Uchwała Nr 592/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu Powiatu Rypińskiego za 2021 rok wraz z informacją o stanie 

mienia.  

Skarbnik przedstawiła szczegółowo sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Powiatu 

Rypińskiego za rok 2021 i podkreśliła, ze ten rok zamknął się deficytem w kwocie 104.400,62 

zł. Największe wydatki powiat poniósł na oświatę. Dochody które powiat uzyskał na oświatę 

wynoszą 27.772.000 zł, natomiast wydatki na oświatę wynoszą 34.211.000 zł i wychodzi z 

tego, że do oświaty powiat dołożył 6.439.000 zł i w tym 3 mln to wydatki inwestycyjne.  

Starosta powiedział, że gdyby szkoła średnia w Nadrożu należała jeszcze do powiatu, to można 

wyobrazić sobie o ile większa byłaby dopłata do oświaty. Prawdopodobnie 1 mln zł więcej 

trzeba by było dokładać.  

Pan Jarosław Sochacki powiedział, że trzeba się zastanowić nad dalszym losem RCS i dodał, 

że rozmawiał na ten temat z Burmistrzem Miasta Rypina w sprawie stworzenia spółki. RCS nie 

może odliczyć VAT-u, a spółka mogłaby odliczyć ten VAT. Starosta dodał, że patrząc kilka lat 

wstecz oświata przynosiła dochody, oczywiście to nie jest teraz wina powiatu czy starostwa, 

tylko te wszystkie procedury związane z oświatą pozmieniały się. Dużym problemem jest, 

także prywatna szkoła w Dylewie i coraz więcej uczniów się do niej zapisuje, dlatego 

automatycznie rosną koszty utrzymania tej placówki.  

Sekretarz powiedziała, że trzeba się zastanowić co powoduje, że rodzice zapisują swoje dzieci 

do szkoły w Dylewie, a nie do szkoły powiatowej.  

Starosta powiedział, że do tej szkoły nie tylko uczęszczają dzieci z powiatu.  

Sekretarz powiedziała, że obawia się tego, że pomimo powstania nowej placówki 

przystosowanej dla dzieci ze specjalnymi potrzebami nie zmieni to obecnej sytuacji, bo może 

problem tkwi w personelu.  

Starosta powiedział, że trzeba zweryfikować ile dzieci uczęszcza do tej szkoły z powiatu 

rypińskiego, a ile z innych powiatów.  

Skarbnik powróciła do omawiania rocznego sprawozdania z budżetu Powiatu Rypińskiego. 

Pan Piotr Makowski zapytał: jak wygląda sytuacja z barem na RCS? 

Skarbnik odpowiedziała, że na dzień 31.12.2021r. należności za dzierżawę baru i wynajem sali 

wynoszą 24 tyś. zł i są to należności wymagalne.  
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Pani Monika Kalinowska poprosiła Skarbnik o rozwinięcie tematu o porzuconych 

samochodach.  

Skarbnik powiedziała, że Pani Kierownik Wydziału Komunikacji wraz z Panią Mecenas w 

najbliższym czasie zajmą się karami za opłaty i za holowanie pojazdów. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

      Uchwała Nr 593/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

rocznego z wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Rypinie za 2021 rok. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

     Uchwała Nr 594/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie wyboru najkorzystniejszej 

oferty w postępowaniu o udzielenie zamówienia publicznego na organizację i przeprowadzenie 

kursów dla uczniów i nauczycieli w ramach realizacji projektu „Nowe umiejętności uczniów 

drogą do sukcesu”, w części 2 zamówienia. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

     Uchwała Nr 595/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej do oceny merytorycznej ofert i przedłożenia propozycji wyboru ofert, na które 

proponuje się udzielenie dotacji w otwartym konkursie ofert nr 4/2022 na wykonanie zadań 

publicznych Samorządu Powiatu Rypińskiego w 2022 roku w zakresie kultury                               

oraz uchwalenia regulaminu jej pracy. 

Zarząd Powiatu zdecydował, aby skład Komisji Konkursowej składał się z następujących osób: 

Przewodniczący – Piotr Czarnecki 

Sekretarz – Aleksandra Błaszczak 

Członek Komisji – Iwona Wilczewska 

Starosta poinformował, że wpłynęły 4 oferty. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

     Uchwała Nr 596/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie unieważnienia otwartego 

konkursu ofert nr 5/2022 na wykonywanie zadań publicznych Samorządu Powiatu Rypińskiego 

w 2022 roku w zakresie ochrony i promocji zdrowia oraz wspierania osób niepełnosprawnych. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

     Uchwała Nr 597/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie unieważnienia otwartego 

konkursu ofert nr 6/2022 na wykonywanie zadań publicznych Samorządu Powiatu Rypińskiego 

w 2022 roku w zakresie ochrony przyrody, edukacji ekologicznej i bezpiecznego wypoczynku 

nad wodą. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Uchwała Nr 598/2022 Zarządu Powiatu w Rypinie w sprawie sprostowania oczywistej 

omyłki pisarskiej w uchwale Nr 359/2021 Zarządu Powiatu w Rypinie z dnia 4 marca 2021 r. 

w sprawie nabycia udziału w nieruchomości w drodze darowizny na rzecz Powiatu 

Rypińskiego. 

Po zapoznaniu się z treścią i uzasadnieniem powyższa uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 4 

Zarząd Powiatu na posiedzeniu rozpatrzył następujące wnioski i prośby mieszkańców: 

1.Pismo od Powiatowego Centrum Pomocy w Rodzinie w sprawie umorzenia w całości 

zaległości Pana Ryszarda Strzeleckiego wynikających z ustalonej odpłatności za pobyt dzieci 

w placówce opiekuńczo – wychowawczej.  

Skarbnik powiedziała, że ten Pan posiada tylko stały zasiłek w kwocie 719 zł. 

Sekretarz powiedziała, że Pani Katarzyna Bilicka zaręcza, iż egzekucja była prowadzona.  

Zarząd Powiatu postanowił, aby PCPR dołączył dalsze uzupełnienie ww. dokumentacji. 

2. Pismo Stowarzyszenia Miłośników Równiny Urszulewskiej z prośbą do Starosty, Zarządu 

Powiatu oraz Rady w sprawie wprowadzenia zakazu z odpowiednimi wyłączeniami oraz 

ograniczeniem prędkości 5 km/h w odległości 100 m od brzegów jeziora. 

Starosta zaprosił cały Zarząd Powiatu na spotkanie z Państwem, które przekazało te pismo. Na 

tym spotkaniu będzie również uczestniczyć Pan Krzysztof Cegłowski - Przewodniczący Rady 

Powiatu i odbędzie się dyskusja na ten temat. Spotkanie odbędzie się w dniu 8 kwietnia br. 

 

Ad. 5 

Starosta poinformował, że powiat przeważył śmieci w Głowińsku i zabezpieczył przed 

wyciekami, ponieważ różne znajdują się tam materiały, w tym kwasy. Koszt pozbycia się tych 

śmieci wynosi około 3 mln zł, więc w budżecie trzeba zabezpieczyć około 600 tyś. zł, ponieważ 

80% można pozyskać, a 20% wynosi wkład własny. Powiat będzie musiał wystosować pismo 

do prokuratury z informacją o przeważeniu tych śmieci i że po tym będzie wykonany następny 

ruch. Trzeba będzie pokazać ile to kosztuje i powiat będzie występować o zajęcie tego majątku. 

Pan Paweł Sobierajski powiedział, że zapytał o źródło pokrycia straty szpitala i oni to biorą z 

kapitału zapasowego, którego nie będzie i co oni teraz mogą wpisać?  

Skarbnik powiedziała, że nie wie co wpisze szpital, natomiast do tej pory było tak, że jeśli 

zabrakło kapitału to powiat był zobowiązany do pokrycia tej straty, ale w związku z wyrokiem 

Trybunału, jeżeli starta wynika z niedofinansowania przez NFZ to powiat nie musi pokrywać 

tej straty.  

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że w przypadku przedsiębiorstwa np. Pana 

Sobierajskiego, w jednym roku może ono przynosić stratę, a w następnym zysk. Natomiast w 

przypadku szpitali ten zysk nie ma jak powstać.  

Skarbnik przypomniała, że w czerwcu szpital ma jedną  pożyczkę do spłaty, a w grudniu drugą 

pożyczkę, tę odroczoną i powiat albo ją umorzy, albo może ją rozłożyć na raty- maksymalnie 

36 rat. Jeśli ta pożyczka zostanie umorzona, to powiat tych pieniędzy nigdy nie odzyska. 

Skarbnik poinformowała, że w tym roku powiat musi zaciągnąć kredyt w wysokości 6 mln zł.   

Starosta poinformował, że na dzisiejszej sesji odbędzie się podziękowanie za wieloletnią pracę 

Panu Jackowi Pilarskiemu – Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii.  
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Starosta poprosił Pana Tomasza Sugalskiego o przedstawienie informacji z Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa w sprawie działek w Nadrożu.  

Pan Tomasz Sugalski powiedział, że na stronie internetowej KOWR-u umieszcza się 

informację o działkach, które są na sprzedaż i jeśli w ciągu miesiąca żaden rolnik nie zgłosi się 

na kupno tej ziemi, to KOWR wydaje zgodę na sprzedaż tych działek osobie, która nie jest 

rolnikiem, ale przez 5 lat prowadzi działalność rolniczą. Występując o taką zgodę trzeba mieć 

potencjalnego kupca.  

Pan Piotr Makowski zasugerował, żeby zobaczyć te działki. 

Starosta powiedział, że Członkowie Zarządu wrócą do tego tematu na następnym posiedzeniu 

Zarządu Powiatu. 

Na posiedzeniu Zarządu gościł Burmistrz Miasta Rypina Pan Paweł Grzybowski, który 

powiedział że żywność i wszystkie potrzebne rzeczy są już pakowane do Ukrainy i w piątek 

byłyby już na miejscu w Kaliszu.  

Starosta powiedział, że wszystko jest pakowane z tego co zostało odłożone. 

Pani Monika Kalinowska powiedziała, że tematy z gmin nie były poruszane.  

Starosta powiedział, że Gmina Skrwilno i Gmina Brzuze również przekazała swoje materiały. 

W dalszej części posiedzenia dyskutowana na temat inwestycji Cedrobu, która ma powstać na 

terenie Powiatu Rypińskiego. 

 

Ad. 6 

       Starosta Rypiński Jarosław Sochacki podziękował za udział w posiedzeniu. W związku  

z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu Powiatu w Rypinie Starosta 

Jarosław Sochacki zamknął o godz. 10.30 posiedzenie Zarządu Powiatu w Rypinie w dniu  

30 marca 2022 r. Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

 

Starosta Rypiński 

 

            Jarosław Sochacki  
 

Protokołowała  

Monika Głowacka 

 

 

 

 


